
 

24. marts 2010

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. Qaqiffik
(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne)

Begrundelse:
Qaqiffik har eksisteret siden august 1995, hvor det første behandlingscenter blev åbnet i Nuuk. Tre år efter 
åbnede endnu et behandlingscenter i Ilulissat. På den kommende forårssamling i Inatsisartut er der et 
forslag om, at der også skal åbnes et Qaqiffik i Tasiilaq. På den baggrund finder jeg det nødvendigt at få svar 
på en række spørgsmål vedr. Qaqiffik.

Hvad er den årlige udgift for Selvstyret til Qaqiffik i Nuuk og Ilulissat? Jeg ønsker, at svaret skal opstilles 
skematisk med udgifterne fra 1995 og til i dag.

Hvor mange går hvert år i behandling på Qaqiffik? Jeg ønsker, at svaret skal opstilles skematisk med antal 
mennesker i behandling fra 1995 og til i dag.

Hvad er succesraten forstået på den måde, hvor mange af de behandlede, der kommer ud af deres 
misbrug? Igen ønsker jeg en skematisk opstilling fra 1995 og til i dag som en del af svaret.

På Qaqiffik benytter man sig af et behandlingsprogram, der foregår efter Minnesota Modellens principper. 
Har Naalakkersuisut overvejet om det vil være hensigtsmæssigt at benytte sig af andre 
behandlingsmetoder? 

Spørgsmålene bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


